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PROTOKÓŁ NR VI/19 
z obrad VI zwyczajnej Sesji Rady Miasta Grajewo, która odbyła się w dniu 27 marca 2019 roku, 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Grajewo (budynek 6A) pod przewodnictwem Pani Haliny 

Muryjas-Rząsy – Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo. 

 

 Stan liczbowy radnych – 21 

 Radnych obecnych na Sesji – 21 

 Sesję rozpoczęto o godz. 12.00 

 Sesję zakończono o godz.16.52 

 Sesja nagrywana w wersji audio-video 

 

 

Radni obecni na Sesji RM: 

1. Babul Tomasz 

2. Chrzanowska-Karwowska Aneta Ewa 

3. Ciechanowicz Andrzej 

4. Curyło Grzegorz Robert 

5. Dembiński Wiesław Janusz 

6. Jagielska Henryka 

7. Ksepko Julia Klaudia 

8. Muryjas-Rząsa Halina 

9. Nietupska Elżbieta 

10. Niewiarowski Andrzej 

11. Obrycki Paweł 

12. Opara Anna 

13. Paszkowski Piotr 

14. Purwin Daniel 

15. Purzeczko Krzysztof 

16.Siejda Tomasz 

17. Siwik-Karwowska Agnieszka 

18. Skawski Arkadiusz Zbigniew 

19. Stefańska Monika 

20. Wielgat Mariusz 

21. Zalewski Paweł Filip 

Lista obecności stanowi Załącznik nr 1 do Protokołu. 

W obradach uczestniczyły inne osoby zgodnie z listą obecności, która stanowi Załącznik nr 2                 

do Protokołu. 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad VI Sesji Rady Miasta i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej oraz informacje na temat realizacji 

uchwał. 

4. Informacja o stanie bezpieczeństwa w mieście w roku 2018 w kontekście zamierzeń na rok 2019 

w obszarach: 

a) ochrony przeciwpożarowej i zagrożeń pożarowych, 

b) porządku i bezpieczeństwa publicznego, 

c) stanu oświetlenia miasta, 

d) zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków –ocena realizacji inwestycji 

liniowych w mieście (wodociągi i kanalizacja), 

e) bezpieczeństwa ciepłowniczego miasta. 

5. Funkcjonowanie i perspektywy rozwoju Centrum Integracji Społecznej. 

6. Informacja o nieruchomościach gruntowych sprzedanych w 2018 r. i przeznaczonych 

do sprzedaży w 2019r., w tym w ramach SSSE Podstrefa Grajewo. 

7. Informacja na temat zasobów mieszkaniowych miasta: sprzedaż mieszkań komunalnych, zasób 

mieszkań socjalnych, pustostany i perspektywy ich zagospodarowania na cele mieszkaniowe, 

zaległości czynszowe. 

8. Działalność Miejskiej Biblioteki Publicznej w Grajewie w 2018 r. (budżet, promocja, kadra). 

Plany na 2019 r. 

9. Koszty utrzymania zieleni miejskiej w 2018 r. Projekty zagospodarowania terenów miasta 

w zakresie zieleni w 2019 r. 

10. Realizacja zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej – sprawozdanie 

za 2018 r., w tym: funkcjonowanie Programu 500+ oraz informacja o działalności zespołu 

interdyscyplinarnego. 

11. Działania podejmowane w obszarze promocji Miasta w roku 2018. Plany 

i zamierzenia promocyjne na 2019 r. 

12. Informacja o stypendiach i zasiłkach szkolnych udzielonych przez miasto Grajewo uczniom 

mieszkającym w Grajewie w 2018 r. 

13. Sprawozdanie z wykonania dotacji udzielonych KS Warmia Grajewo w 2018 r. 

14. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty; 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za pojemniki; 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości; 

d) wyrażenia zgody na ustanowienie zastawu rejestrowego; 

e) szczegółowych warunków i trybu przyznawania dorocznych Nagród Burmistrza Miasta 

Grajewo - "Wilk Roku"; 

f) szczegółowych wymogów dotyczących raportu o stanie miasta Grajewo; 

g) zwolnienia z obowiązku dokonania wpłaty do budżetu nadwyżki środków obrotowych 

za 2018 rok samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 

w Grajewie; 

h) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2019-2029; 

i) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2019 rok. 

15. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

16. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta z działalności międzysesyjnej. 

17. Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Miasta Grajewo. 

18. Sprawy różne. 

19. Zamknięcie VI Sesji Rady Miasta. 
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ad 1. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Dokonała otwarcia VI zwyczajnej Sesji Rady Miasta Grajewo, wypowiadając zdanie: „Otwieram 

VI zwyczajną Sesję Rady Miasta Grajewo”. Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 21 radnych 

obecnego składu Rady w obradach aktualnie bierze udział 21 radnych, co stanowi kworum 

i wystarczy do podjęcia prawomocnych uchwał.  

ad 2. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Przedstawiła porządek obrad VI zwyczajnej Sesji Rady Miasta, który stanowi Załącznik nr 3 

do Protokołu. Zapytała, czy są do niego jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku przeszła 

do jego realizacji. 

Poza porządkiem obrad wraz z Burmistrzem i Zastępcą Burmistrza wręczyła statuetki oraz 

symboliczne gadżety Kindze Ziółkowskiej oraz Bartoszowi Mazurkowi za osiągnięcia sportowe. 

ad 3. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zgodnie z porządkiem obrad zwróciła się z prośbą do Burmistrza o przedstawienie sprawozdania 

z działalności w okresie międzysesyjnym. Poinformowała, że w dyspozycji Państwa radnych są 

informacje na temat realizacji uchwał Rady Miasta Grajewo, które zostały podjęte podczas IV Sesji 

Rady Miasta, stąd też ich przedstawianie wydaje się zbędne /Informacje stanowią Załącznik nr 4 

do Protokołu/. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta Grajewo z kierowania bieżącymi sprawami miasta oraz 

z odbytych spotkań, wyjazdów służbowych, działań wielokierunkowych, tj. reprezentowania miasta 

Grajewo na zewnątrz. Przedstawił również sprawozdanie z podpisanych Zarządzeń Burmistrza jako 

organu wykonawczego miasta w okresie od poprzedniej zwyczajnej sesji Rady Miasta, tj. od dnia 

28 lutego 2019 roku do dnia dzisiejszego /Sprawozdanie stanowi Załącznik nr 5 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wobec braku pytań zwróciła się do Rady Miasta o przyjęcie sprawozdania Burmistrza Miasta                    

z działalności międzysesyjnej oraz informacji z realizacji uchwał podjętych na IV Sesji Rady Miasta 

– w drodze głosowania. 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta 

z działalności międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym, 

tj. od dnia 28 lutego 2019 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał 

podjętych na IV Sesji Rady Miasta. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik nr 6 do Protokołu. 

ad 4. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji o stanie bezpieczeństwa w mieście za rok 2018 w kontekście 

zamierzeń na rok 2019 w obszarach: 

a) ochrony przeciwpożarowej i zagrożeń pożarowych, 

b) porządku i bezpieczeństwa publicznego, 

c) stanu oświetlenia miasta, 

d) zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków – ocena realizacji inwestycji 

liniowych w mieście (wodociągi i kanalizacja), 

e) bezpieczeństwa ciepłowniczego miasta. 
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ad 4a 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Powitała pierwszego sprawozdawcę tematu – Pana Andrzeja Jabłońskiego – Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej. 

Pan Andrzej Jabłoński – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Grajewie 

Przedstawił informację z zakresu działania Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

w Grajewie /Informacja stanowi Załącznik nr 7 do Protokołu/  – temat obudował szerokim 

kontekstem merytorycznym. Wystąpienie było zilustrowane tematyczną prezentacją multimedialną. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Podziękowała panu Komendantowi za przedstawione informacje. 

ad 4b 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Oddała głos Panu Adamowi Brodowskiemu – I Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji 

w Grajewie. 

Pan Adam Brodowski – I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Grajewie 

Przedstawił informację z zakresu działania Komendy Powiatowej Policji w Grajewie /Informacja 

stanowi Załącznik nr 8 do Protokołu/. Temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Prezentowany materiał rzeczowy został wzbogacony prezentacją multimedialną. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Podziękowała panu Komendantowi za przedstawione informacje. Poinformowała, że jesteśmy 

również w posiadaniu informacji Prokuratora Rejonowego w Grajewie, która stanowi Załącznik 

nr 9 do Protokołu. 

Następnie ogłosiła 15 minut przerwy, po której wznowiła obrady. Zarządziła sprawdzenie kworum 

i stwierdziła, że w sali obrad znajduje się obecnie 20 radnych. 

ad 4c 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat stanu oświetlenia miasta /Informacja stanowi 

Załącznik nr 10 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź 

wnioski. Wobec ich braku zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła informację na temat stanu 

oświetlenia miasta. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik nr 11 do Protokołu. 

ad 4d 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania 

ścieków /Informacja stanowi Załącznik nr 12 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego 

materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą 

do przewodniczącej wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta 

o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 marca 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła informację na temat  zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków. 
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Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik nr 14 do Protokołu. 

ad 4e 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat bezpieczeństwa ciepłowniczego miasta /Informacja 

stanowi Załącznik nr 15 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś 

uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku uznała ten punkt porządku obrad za zrealizowany. 

ad 5. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zgodnie z porządkiem obrad przeszła do realizacji punktu dotyczącego funkcjonowania 

i perspektyw rozwoju Centrum Integracji Społecznej /Informacja stanowi Załącznik nr 16 

do Protokołu/. Zapytała, czy do tego tematu są jakieś pytania bądź uwagi. 

Pan Wiesław Dembiński – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Pogratulował Pani Izabeli Randzio zajęcia II miejsca w plebiscycie Kuriera Porannego i Gazety 

Współczesnej w kategorii „Samorządność i społeczność lokalna”. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła informację na temat 

 funkcjonowania i perspektyw rozwoju Centrum Integracji Społecznej. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik nr 17 do Protokołu. 

ad 6. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji o nieruchomościach gruntowych sprzedanych w 2018 r. 

i przeznaczonych do sprzedaży w 2019r., w tym w ramach SSSE Podstrefa Grajewo /Informacja 

stanowi Załącznik nr 18 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś 

uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącej 

wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej 

sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 marca 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła informację o  nieruchomościach 

gruntowych sprzedanych w 2018 r. i przeznaczonych do sprzedaży w 2019r., w tym w ramach 

SSSE Podstrefa Grajewo. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik nr 19 do Protokołu. 

ad 7. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat zasobów mieszkaniowych miasta: sprzedaż mieszkań 

komunalnych, zasób mieszkań socjalnych, pustostany i perspektywy ich zagospodarowania na cele 
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mieszkaniowe, zaległości czynszowe /Informacja stanowi Załączniki nr 18, 20 i 21 do Protokołu/. 

Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń 

do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącej wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych 

Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 marca 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła informację na temat 

zasobów mieszkaniowych miasta: sprzedaż mieszkań komunalnych, zasób mieszkań 

socjalnych, pustostany i perspektywy ich zagospodarowania na cele mieszkaniowe, zaległości 

czynszowe. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik nr 22 do Protokołu. 

ad 8. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej 

w Grajewie w 2018 r. (budżet, promocja, kadra, plany na 2019 r.) /Informacja stanowi Załącznik 

nr 23 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącej wczorajszego 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 marca 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła sprawdzenie kworum i stwierdziła, że w sali obrad znajduje się obecnie 21 radnych. 

Następnie zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła informację na temat 

działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Grajewie w 2018 r. (budżet, promocja, kadra, 

plany na 2019 r.). 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik nr 24 do Protokołu. 

ad 9. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat kosztów utrzymania zieleni miejskiej w 2018 r. oraz 

projektów zagospodarowania terenów miasta w zakresie zieleni w 2019 r. /Informacja stanowi 

Załącznik nr 25 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź 

wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącej wczorajszego 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 marca 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

 



8/17 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła informację na temat 

kosztów utrzymania zieleni miejskiej w 2018 r. oraz projektów zagospodarowania terenów 

miasta w zakresie zieleni w 2019 r. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik nr 26 do Protokołu. 

ad 10. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny 

i systemu pieczy zastępczej – sprawozdanie za 2018 r., w tym: funkcjonowania Programu 500+ oraz 

informacji o działalności zespołu interdyscyplinarnego /Informacja stanowi Załączniki nr 27 – 28 

do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec 

braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącej wczorajszego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 marca 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła informację na temat 

realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej – sprawozdanie 

za 2018 r., w tym: funkcjonowania Programu 500+ oraz informację o działalności zespołu 

interdyscyplinarnego. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik nr 29 do Protokołu. 

ad 11. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat działań podejmowanych w obszarze promocji Miasta 

w 2018 r. oraz  planów i zamierzeń promocyjnych na 2019 r. /Informacja stanowi Załącznik nr 30 

do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec 

braku zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła informację na temat 

działań podejmowanych w obszarze promocji Miasta w 2018 r. oraz  planów i zamierzeń 

promocyjnych na 2019 r. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik nr 31 do Protokołu. 

 

ad 12. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji o stypendiach i zasiłkach szkolnych udzielonych przez miasto 

Grajewo uczniom mieszkającym w Grajewie w 2018 r. /Informacja stanowi Załącznik nr 32 

do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec 

braku zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 
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Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła informację na temat 

działań podejmowanych w obszarze promocji Miasta w 2018 r. oraz  planów i zamierzeń 

promocyjnych na 2019 r. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik nr 33 do Protokołu. 

ad 13. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący sprawozdania z wykonania dotacji udzielonych KS Warmia Grajewo 

w 2018 r. /Informacja stanowi Załącznik nr 34 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego 

materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą 

do przewodniczącej wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta 

o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 marca 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym przyjęła sprawozdanie z wykonania dotacji udzielonych 

KS Warmia Grajewo w 2018 r. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się 

 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik nr 35 do Protokołu. 

ad 14. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Dokonała otwarcia punktu 14. porządku obrad, dotyczącego podjęcia pakietu uchwał. 

ad 14a 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej 

opłaty. Zapytała, czy do tego tematu są jakieś pytania bądź uwagi. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że temat jest bardzo trudny, a Rada Miasta musi podjąć decyzję w tej sprawie. Dziś 

miasto Grajewo ponosi ogromne koszty związane z funkcjonowaniem systemu gospodarowania 

odpadami komunalnymi – według danych dokładamy rocznie około 600 tys. zł do wywozu 

nieczystości, co jest niezgodne z prawem, gdyż gmina na gospodarowaniu odpadami nie może 

zarabiać, ale nie może też tracić. Wszystko musi być tak skalkulowane, żeby wynik zawsze 

bilansował się. Opłaty zaproponowane w projekcie uchwały to jasna kalkulacja kosztów oparta na 

faktycznych danych. Zaapelował o podjęcie uchwały w przedstawionym brzmieniu. 

Pan Bogdan Wojsławowicz – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Omówił kwestię konieczności osiągania wskaźników segregacji odpadów w najbliższych latach. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Zauważyła, że segregacja odpadów jest prostsza do weryfikacji w domkach jednorodzinnych 

niż w blokach. Zapytała, czy miasto będzie kładło większy nacisk na kontrole bloków. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że PUK w momencie odbioru odpadów i zauważenia nieprawidłowości robi 

dokumentację fotograficzną i pisemną. Zaznaczył, że ma to jednak niewielki wpływ na wzrost cen 

odbioru odpadów komunalnych. Stwierdził, że będziemy próbować walczyć z tym problemem, 
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rozmawiamy ze Wspólnotami, prezesami Spółdzielni w sprawie segregacji. Największym 

producentem śmieci są u nas bowiem uczestnicy Spółdzielni Mieszkaniowych. Dodał, że każda 

regulacja cen jest ciężka, ale nie szukamy zarobku na śmieciach. Uchwała musi być zgodna                                 

z obowiązującym prawem. 

Pan Andrzej Ciechanowicz – Radny Miasta 

Powiedział, że najgorszym problemem jest ogromna podwyżka opłat za odpady – z 9 zł na 14 zł – to 

ogromny skok  i do tego tematu można było podejść wcześniej, podnosząc stawkę sukcesywnie. 

Dodał, że w Grajewie w 2018 r. wyprodukowano ok.6,6 tys. ton śmieci, z czego ponad  1,4 tys. ton 

to były odpady segregowane, co przy ponad 13 tys. osób zadeklarowanych daje bardzo słaby wynik. 

W związku z tym należałoby położyć nacisk na edukację społeczeństwa w kierunku segregacji 

odpadów, bo może to jest ważniejsze niż podnoszenie kwoty za odbiór odpadów. Wskazał tu na dużą 

rolę zarządców nieruchomości. Przywołał dane statystyczne – przy 80%  osób segregujących odpady 

na terenie Grajewa odpadów segregowanych powinno być ok.2,5 do 2 tys.800 ton .Wtedy  przy 

przeliczeniu tymi wszelkimi wskaźnikami może się okazać, że kwota 12 zł za odpady segregowane 

mogłaby zbilansować wydatki i koszty.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że jeśli tak będzie, to sam zaproponuje zmianę stawek, jednak na chwilę obecną nie jest 

to możliwe. Dodał, że w poprzedniej kadencji wzrosła jedynie stawka za odpady niesegregowane                   

i nie przyniosło to żadnych efektów. 

Pan Andrzej Ciechanowicz –Radny Miasta  

By zakończyć swoją wypowiedź w tej kwestii odwołał się do informacji zapowiadanej na końcu roku, 

a dotyczącej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach ,która miała wejść w życie ,                          

a w myśl której produkujący odpady nie mieliby możliwości wyboru: segregować czy nie, bo 

musieliby segregować i wtedy cena odpadów niesegregowanych byłaby odpowiednio wysoka. 

Podkreślił konieczność podjęcia trudnej decyzji podniesienia odpłatności za odpady, bo budżet nie 

jest z gumy i to się odbije np. kwotami przeznaczonymi na inwestycje – tu zgadza się z panem 

Burmistrzem. Na koniec zachęcił innych do wypowiedzenia się w tej kwestii.   

Pani Elżbieta Nietupska – Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej 

Powiedziała, że nie ma wątpliwości co do potrzeby wzrostu stawek, jednak zastanawia ją wysokość 

tej podwyżki. Dodała, że mimo wszystko zadowalające są zapewnienia Burmistrza o propozycji 

obniżenia stawek, gdyby te okazały się podniesione na wyrost. Odniosła się też do kwestii edukacji 

– jej zdaniem ulotki nie są tu dobrym pomysłem, gdyż społeczeństwo jest nimi zasypywane. W jej 

ocenie na pojemnikach na odpady powinna być informacja, jakie odpady gdzie wrzucać. 

Pan Arkadiusz Skawski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Zaapelował do Naczelnika WGK o stworzenie ulotki edukacyjnej. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Odnosząc się do słów pani Elżbiety Nietupskiej powiedziała, że może naklejki na pojemnikach na 

odpady byłyby dobrym rozwiązaniem. 

Pani Julia Klaudia Ksepko – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Powiedziała, że edukacja jest najważniejsza i należałoby przeprowadzić akcję na szeroką skalę,                      

w tym w Internecie, która duży nacisk kładłaby na aspekt finansowy ,np. hasła typu:” Nie segregujesz, 

coraz więcej płacisz”. Zwróciła uwagę na możliwość organizacji konkursów, realizacji filmików                       

i zaangażowania szkół w tym obszarze. 

Pan Paweł Zalewski – Radny Miasta 

Powiedział, że wzrost stawek jest zrozumiały, jednak zapytał, czy wzrost o  55% -tak nagły – jest 

najlepszym rozwiązaniem.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiedział, że przyjmuje populistyczne określenia i dziękuje za nie, ale przedstawił realny obraz 

rzeczywistości – na dzisiaj tak w Grajewie jest. Radny ma wybór- może głosować jak chce.  

Pan Paweł Zalewski – Radny Miasta  

Powiedział, że jako Radny mówi to, co myśli. 

Pan Mirosław Mielczarek – Prezes PUK Sp. z o. o. 

Powiedział, że akcje edukacyjne prowadzone są przez cały czas. Omówił także rodzaje pojemników 

i worków na odpady segregowane. 
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Pani Elżbieta Nietupska – Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej 

Zgodziła się z tym, że pojemniki i worki na odpady segregowane są opisane, jednak wątpliwości 

pojawiają się np., gdy trzeba segregować papier błyszczący. Dodała, że niektóre rzeczy wydają się z 

pozoru oczywiste, a jednak takie nie są. 

Pan Paweł Obrycki – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Powiedział, że popiera słowa pani Elżbiety Nietupskiej co do tego, że ilość ulotek wyjmowanych ze 

skrzynek powoduje, że ich nie czytamy. Zgodził się też z przedmówcą co do opisania pojemników. 

Stwierdził, że  trzeba kłaść duży nacisk na edukację społeczeństwa, w tym poprzez media oraz jej 

dostępność w kontekście indywidualnego adresata. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Zapytała, gdzie wrzucać niedopałki papierosów. 

Pan Mirosław Mielczarek – Prezes PUK Sp. z o. o. 

Odpowiadając na powyższe pytania wyjaśnił problem segregowania odpadów wielomateriałowych. 

Pani Agnieszka Siwik-Karwowska – Radna Miasta 

Zapytała, czy w miejskich szkołach znajdują się pojemniki do selektywnej zbiórki odpadów. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Twierdząco odpowiedział na powyższe pytanie. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zwróciła się z prośbą do przewodniczącej wtorkowego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady 

Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 marca 2019 r. wniosły poprawkę 

obniżającą opłatę za odpady segregowane z 14 zł na 12 zł, o czym zdecydował głos przewodniczącej 

(wynik głosowania 7 za, 7 przeciw, 0 wstrzymujących), jednak negatywnie zaopiniowały projekt 

uchwały  /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że w Statucie Miasta Grajewo nie ma czegoś takiego, jak decydowanie głosem 

przewodniczącego komisji w przypadku, gdy głosowanie nie jest rozstrzygnięte. Zwrócił się 

o głosowanie nad uchwałą w wersji pierwotnej. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym podjęła Uchwałę Nr VI/49/19 zmieniającą uchwałę 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty. 

Głosowanie: 18 głosów za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące się 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 36 do Protokołu. Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik 

nr 37 do Protokołu. 

ad 14b 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie 

zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za pojemniki. 

Zapytała, czy do tego tematu są jakieś pytania bądź uwagi. Wobec ich braku zwróciła się z prośbą 

do przewodniczącej wtorkowego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta 

o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 lutego 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 

do Protokołu/. 
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Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym podjęła Uchwałę Nr V/50/19 zmieniającą uchwałę 

w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne oraz ustalenia stawki 

opłaty za pojemniki. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące się 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 38 do Protokołu. Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik 

nr 39 do Protokołu. 

ad 14c 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właściciela nieruchomości. Zapytała, czy do tego tematu są jakieś pytania bądź uwagi. Wobec ich 

braku zwróciła się z prośbą do przewodniczącej wtorkowego wspólnego posiedzenia stałych Komisji 

Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 marca 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym podjęła Uchwałę Nr V/51/19 zmieniającą uchwałę 

w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące się 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 40 do Protokołu. Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik 

nr 41 do Protokołu. 

ad 14d 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

zastawu rejestrowego. Zapytała, czy do tego tematu są jakieś pytania bądź uwagi.  

Pani Julia Ksepko – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Zapytała, czy kiedykolwiek miasto wyraziło zgodę na zastaw rejestrowy wszystkich akcji PEC. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że nie pamięta takiej sytuacji. Dodał, że jest do duży projekt, dla zabezpieczenia którego 

NFOŚiGW wymaga takiej uchwały. 

Pan Krzysztof Purzeczko – Radny Miasta 

Zapytał, czy nie trzeba byłoby podać w uchwale kwoty inwestycji. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiedział, że nie jest to wymagane, a wszelkie kwoty Państwo radni mają w uzasadnieniu 

do projektu uchwały. 

Pan Radosław Zolnik – Prezes PEC Sp. z o. o. 

Powiedział, że wartość 100% udziałów, które miasto posiada PEC to kwota 3 481 000 zł i na taką 

kwotę będą zastawione udziały. Wartość inwestycji brutto to ponad 27 mln zł. Z tego tytułu są też 

inne zabezpieczania – cesja opłat za ciepło na kwotę 1,5 mln zł oraz weksel in blanco. 
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Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wobec braku innych pytań zwróciła się z prośbą do przewodniczącej wtorkowego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 marca 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym podjęła Uchwałę Nr V/52/19 w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie zastawu rejestrowego. 

Głosowanie: 16 głosów za, 0 przeciw, 5 wstrzymujących się 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 42 do Protokołu. Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik 

nr 43 do Protokołu. 

ad 14e 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków i trybu 

przyznawania dorocznych Nagród Burmistrza Miasta Grajewo - "Wilk Roku". Zapytała, czy do tego 

tematu są jakieś pytania bądź uwagi. Wobec ich braku zwróciła się z prośbą do przewodniczącej 

wtorkowego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej 

sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 marca 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały z autopoprawkami Burmistrza /Opinia Komisji 

stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/53/19 w sprawie 

szczegółowych warunków i trybu przyznawania dorocznych Nagród Burmistrza Miasta 

Grajewo - "Wilk Roku". 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 44 do Protokołu. Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik 

nr 45 do Protokołu. 

ad 14f 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie szczegółowych wymogów 

dotyczących raportu o stanie miasta Grajewo. Zapytała, czy do tego tematu są jakieś pytania bądź 

uwagi. Wobec ich braku zwróciła się z prośbą do przewodniczącej wtorkowego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 marca 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały z autopoprawkami Burmistrza /Opinia Komisji 

stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 
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Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/54/19 w sprawie 

szczegółowych wymogów dotyczących raportu o stanie miasta Grajewo. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 46 do Protokołu. Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik 

nr 47 do Protokołu. 

ad 14g 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku dokonania 

wpłaty do budżetu nadwyżki środków obrotowych za 2018 rok samorządowego zakładu 

budżetowego – Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie. Zapytała, czy do tego tematu są 

jakieś pytania bądź uwagi. Wobec ich braku zwróciła się z prośbą do przewodniczącej wtorkowego 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 marca 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/55/19 w sprawie 

zwolnienia z obowiązku dokonania wpłaty do budżetu nadwyżki środków obrotowych za 2018 

rok samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 48 do Protokołu. Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik 

nr 49 do Protokołu. 

ad 14h 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej miasta Grajewo na lata 2019-2029. Zapytała, czy do tego tematu są jakieś pytania bądź 

uwagi. Wobec ich braku zwróciła się z prośbą do przewodniczącej wtorkowego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 marca 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/56/19 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2019-2029. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 50 do Protokołu. Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik 

nr 51 do Protokołu. 
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ad 14i 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo 

na 2019 rok. Zapytała, czy do tego tematu są jakieś pytania bądź uwagi. 

Pani Julia Ksepko – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Odwołując się do Załącznika Nr 1 do uchwały Nr L/380/18 Rady Miasta Grajewo – Rozdział 1., 

paragraf 1., ustęp 7. zapytała, czy zwiększenie środków na wykonanie zadań w rozstrzygniętym 

budżecie obywatelskim jest zgodne z prawem i nie powinno być poprzedzone zmianą regulaminu. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że wiemy doskonale, co zadziało się na rynku zamówień publicznych, jak bardzo ceny 

usług poszły w górę. Stanęliśmy przed dylematem, czy rozstrzygać przetargi na zadania w budżecie 

obywatelskim w związku z tym, że oferty złożone przez wykonawców przekraczają kwoty 

z regulaminu. Jeśli Rada Miasta podejmie decyzję o nierealizowaniu tych inwestycji, to tak będzie. 

Dodał, że w jego opinii wszystko jest zgodne z prawem. 

Pani Barbara Dąbrowska – Radca Prawny 

Powiedziała, że wątpliwości są i żeby być precyzyjnym, trzeba byłoby najpierw zmienić regulamin. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że o takich rzeczach trzeba było rozmawiać wczoraj podczas posiedzenia Komisji 

i zgłaszać ewentualne poprawki do regulaminów. Odrzucenie tych zmian w budżecie dzisiaj oznaczać 

będzie konieczność unieważnienia przetargów i niewykonywania budżetu obywatelskiego w tym 

roku. 

Pani Barbara Dąbrowska – Radca Prawny 

Powiedziała, że w obecnej sytuacji lepiej dokonać zmian w regulaminie, a potem przesuwać 

pieniądze na rozstrzygnięcie przetargu. 

Pani Emilia Piwko – Naczelnik Wydziału Organizacyjnego 

Powiedziała, że zapis regulaminu mówi o szacunkowych kosztach realizacji zadania, czyli takich, 

które przewiduje osoba składająca wniosek i w jej opinii podniesienie kwoty jest zgodne 

z regulaminem. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że w jego opinii wszystko jest zgodne z prawem i zwrócił się o głosowanie nad projektem 

uchwały w takiej formie. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wobec braku innych pytań zwróciła się z prośbą do przewodniczącej wtorkowego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 marca 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 21 radnych obecnego składu Rady w obradach aktualnie 

bierze udział 20 radnych i zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym podjęła Uchwałę Nr V/57/19 w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2019-2029. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 52 do Protokołu. Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik 

nr 53 do Protokołu. 

ad 15. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski – poinformowała 
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o interpelacjach i  wnioskach ,które wpłynęły w okresie międzysesyjnym oraz odpowiedziach na nie. 

/Wykaz stanowi Załącznik nr 54 do Protokołu/. Wobec braku pytań, uznała ten punkt porządku 

obrad za zrealizowany. 

ad 16. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wypełniając porządek obrad, przedstawiła sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo 

z działalności w okresie międzysesyjnym /Sprawozdanie stanowi Załącznik nr 55 do Protokołu/ 

w zakresie: 

a) organizowania i przewodniczenia pracom Rady Miasta; 

b) kontaktu z mieszkańcami Grajewa; 

c) reprezentowania Rady Miasta na zewnątrz. 

Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos w kwestii przedstawionego 

sprawozdania. Wobec braku zgłoszeń sprawdziła kworum i stwierdziła, że na 21 radnych obecnego 

składu Rady w obradach aktualnie bierze udział 20 radnych. Następnie poddała sprawozdanie pod 

głosowanie. 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Przewodniczącej 

Rady Miasta Grajewo z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik nr 56 do Protokołu. 

 

ad 17. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wypełniając porządek posiedzenia, przyjęciu poddała protokół z V Sesji Rady Miasta, 

który wyłożony był w Biurze Rady Miasta, udostępniony wraz z materiałami na sesję, a obecnie 

znajduje się w sali obrad. Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby wnieść uwagi 

lub zgłosić wnioski do treści protokołu. W związku z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie 

imienne nad jego przyjęciem. 

 

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła Protokół Nr V/19  z obrad V 

zwyczajnej Sesji Rady Miasta z dnia 27 lutego 2019 roku – bez wprowadzania zmian w jego 

treści. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Załącznik nr 57 do Protokołu. 

ad 18. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła realizację punktu: „Sprawy różne”.  

Pani Henryka Jagielska – Zastępca Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Zapytała, czy plan zagospodarowania przestrzennego tzw. Alternatyw został już opracowany i kiedy 

ruszy tam budowa garaży. Zapytała też, czy planuje się także przekształcenie ZWiK w spółkę. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że wczoraj podjął decyzję o przeznaczeniu terenu na przetarg pod budowę 50 garaży. 

Odnośnie przekształcenia ZWiK powiedział, że nie ma takich planów – temat obudował szerokim 

kontekstem merytorycznym. 

Pan Andrzej Ciechanowicz – Radny Miasta 

Zwrócił się z prośbą, by materiały sesyjne były dostarczane radnym najpóźniej 7 dni przed sesją. 
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Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że przyjmuje uwagę i będzie uczulał wydziały, by materiały były dostarczane jak 

najszybciej. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

W związku z brakiem innych zgłoszeń, uznała ten punkt porządku za zrealizowany. 

ad 19. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 16.52 zamknęła VI Sesję Rady Miasta Grajewo, 

wypowiadając następujące słowa: „Zamykam VI zwyczajną Sesję Rady Miasta Grajewo”. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant 

 

 

Karol Rutkowski 

Przewodnicząca Rady Miasta 

 

 

 mgr Halina Muryjas-Rząsa 

 

 

Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo. 

Retransmisja obrad dostępna pod adresem: 

 

http://bip.um.grajewo.pl/rada_miasta_grajewo/transmisje_z_sesji_rady_miasta/ 


